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Znamenalo to, že som šiel do zhromaždenia, 

spieval, modlil sa, ale nebol to môj hlavný 

cieľ v živote. Keď som stretol manželku, 

vtedy kamarátku, stretli sme sa na mládež-

níckom tábore a ona mi hovorí: „Chcel by si 

prísť do Domu modlitby? Chodím tam každý 

týždeň.“ Povedal som: „Dobre, prídem.“ Vieš 

ako, pekné dievča ti povie, aby si prišiel, tak 

prídeš. A šli sme. Dom modlitby je miesto 

uctievania a modlitieb, takže kedykoľvek 

sme tam šli, silno sme vnímali Božiu prítom-

nosť, a premieňa ťa, keď tam tráviš hodiny 

a hodiny, niekedy 10 hodín týždenne v Bo-

žej prítomnosti… stretneš sa s Ním, zažiješ 

Ho. Živá viera bola pre mňa proces.

~ Pamätáš si aj nejaký konkrétny bod 

zlomu?

Pamätám si, ako jeden z vodcov v Dome 

modlitby kázal a spomínal ako Ješua hovoril 

o existencii úzkej a širokej cesty. Široká cesta 

vedie do záhuby, úzka cesta vedie do večné-

ho života s Ješuom. A spýtal sa, komu Ješua 

adresuje toto podobenstvo. Kto je Jeho 

publikum? Ja som si myslel, že široká cesta 

je svet a úzka cesta sú veriaci, kresťania. Ale 

on hovorí nie. Ľudia, s ktorými sa rozpráva sú 

Jeho učeníci. Oni idú za Ním, nasledujú Ho.

Znamená to, že obe skupiny ľudí, ľudia na 

úzkej aj ľudia na širokej ceste, si myslia, že sú 

na správnej ceste.

Svet tu ani nefiguruje, svet nie je na žiadnej 

z ciest, ani na úzkej, ani širokej. Ale ľudia 

na úzkej aj na na širokej ceste si myslia, že 

sú kresťania, myslia si, že nasledujú Ješuu. 

Myslia si, že sú na správnej ceste. Jedni 

z nich sa mýlia a jedni majú pravdu.

A ja som sa pozeral na svoj život a po-

myslel si, môj život je celkom pohodlný, 

nikdy som sa pre Ješuu ničoho nemusel 

vzdať…V Izraeli je pre deti alebo mladých 

ľahšie svoju vieru skrývať. Ja som svoju vieru 

skrýval. Bolo to jednoduchšie. Uvedomil 

som si, že stojím na širokej ceste. Myslel som 

si, že nasledujem Ješuu, ale bolo to celkom 

pohodlné, nevyžadovalo si to žiadne obete, 

nemal som pri tom žiadne ťažkosti. V tom 

okamihu som činil pokánie, dal som Ješuovi 

svoj život a povedal Mu: „Počuj, ja chcem ísť 

za Tebou, Ješua, chcem byť na úzkej ceste, 

čokoľvek to bude stáť.“ A toto rozhodnutie 

viedlo neskôr k môjmu krstu, keď som mal 

16, a k tomu, že som bral vieru vážnejšie, 

~ Keď poviem mesiánsky žid, na Sloven-

sku je veľa ľudí, ktorí nevedia, čo pres-

ne to je. Takže, čo to znamená byť 

mesiánsky žid?

Mesiánsky žid je v princípe nasledovník 

Ješuu, Mesiáša. Veríme, že pred rokmi

boli všetci prví učeníci židia. Nasledovali 

Ješuu prvých niekoľko sto rokov a zachovali 

si pri tom identitu židovského národa.

Veríme teda, že Boh nás stvoril ako židov, 

narodili sme sa ako Židia, pre nejaký zámer.

Teraz nie je rozdiel medzi židmi a pohan-

mi v otázke spasenia, rovnako ako medzi 

mužom a ženou, ale predsa tu stále je muž 

a žena, a je tu žid a pohan.

Sme odlišní a veríme, že Boh nás volá, aby 

sme zachovali židovskú identitu a povolanie, 

ktoré nám ako ľudu dal. Takže v princípe, 

v hebrejčine je slovo kresťan veľmi zaťažené, 

nesie si veľa negatívnej historickej kono-

tácie. A ak niekomu v Izraeli povieš, že si 

kresťan, je to akoby si bol zradca národa, 

je to akoby si bol na zlej strane. Ale ak sa 

nazývame mesiánski židia, možno nie je 

veľký rozdiel medzi mesiánskymi židmi 

a kresťanmi, obaja veríme v Ješuu Mesiáša, 

Boha, Ducha Svätého, ale volíme si pojem 

mesiánsky žid.

 

~ Ako si uveril v Ježiša?

Narodil som sa v rodine mesiánskych židov. 

Môj otec pochádzal z Anglicka, z veriacej ro-

diny, ale moja mama pochádzala z tradičnej 

židovskej rodiny. K viere prišla, keď mala 17 

a ja som sa už narodil do rodiny veriacich.

Môj otec je pastor, je vedúci zhromaždenia, 

takže veľmi dobrá rodina, nesťažujem sa.

Pre mňa ale viera bola iba jedna súčasť živo-

ta. Môj život má mnoho častí a jednou z nich 

je, že verím v Ješuu, som mesiánsky žid.

VERIŤ V JEŽIŠA V IZRAELI STOJÍ ČLOVEKA 
VIAC AKO V EURÓPE

pokračovanie rozhovoru nájdete na nasledujúcej str. 4KKaždý musí niesť 
svoj kríž, každý musí 
zaplatiť určitú cenu.
Toto je naša cena.

„Slovensko je nádherné. Ďakujeme za pozvanie." (Shilo)
„Hľadal som Boha a urobil som z viery nielen jednu z vecí 
môjho života, ale skutočnú vec, môj život, môj cieľ.“
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hľadal som Boha a urobil som z viery nielen 

jednu z vecí môjho života, ale skutočnú vec, 

môj život, môj cieľ.

~ Čo znamená nasledovať Krista v Izraeli?

Nasledovanie Ješuu je pre každého rovnaké. 

Rovnaké požiadavky, rovnaká cesta, ale na 

rôznych miestach to stojí väčšiu alebo men-

šiu cenu. V Izraeli viac ako 99% ľudí v Ješuu 

neverí. Keď čítaš Novú zmluvu a vidíš ako 

židia odmietli Ješuu, je to tak stále. Ako som 

už povedal, kresťania v očiach Izraela nám 

naprieč dejinami spravili veľa zlých vecí 

ako inkvizícia, antisemitizmus, holokaust, 

križiacke výpravy a to všetko. Z pohľa-

du židov boli hýbateľmi týchto udalostí 

kresťania. Samozrejme, tieto veci židom 

veľmi ublížili. A smutné je, že aj dnes sa 

nájdu tzv. kresťania, ktorí sa stavajú proti 

židom. V očiach žida, ak uveríš v Ješuu, je to 

zrada. Je to niečo fakt zlé.

~ Aké problémy si zažil pre svoju vieru?

S manželkou sme sa chceli vziať a v Izraeli 

nemáme civilný sobáš, máme len 

náboženský sobáš. Ak sa chceš zosobášiť, 

potrebuješ rabína. Šli sme teda do 

strediska rabínov v našom meste a začali 

sme proces - mali sme pohovor, doložili 

sme všetky doklady (musíš doložiť 

doklady, že si žid), a všetko bolo fajn, ale 

pohovor sa točil okolo môjho otca, lebo 

vedeli, že môj otec je medzi mesiánskymi 

židmi verejný činiteľ. Oni sa tvárili, že 

všetko je v poriadku (nespýtali sa nás 

priamo, či tiež veríme v Ješuu), ale týždeň 

pred svadbou mi ten rabín volá a vraví: 

„Nezosobášim vás, lebo ste mesiánski židia. 

A neskúšajte s tým ísť inde, lebo nikto vás 

nezosobáši. Obtelefonoval som všetkých 

rabínov v Izraeli.“ A ja mu vravím: „Svadba 

je o týždeň, poslali sme pozvánky, všetko je 

pripravené.“ Povedal: „Mňa to nezaujíma.“ 

Bolo to až zábavné, hovorím mu: „Dobre, 

ak nás nezosobášite, pôjdeme za kňazom,“ 

lebo aj to je spôsob, ísť za kresťanským 

kňazom. „Ak hovoríte, že sme kresťania, 

pôjdeme teda za kňazom.“ On mi na to: 

„Nemôžeš ísť za kňazom, lebo si žid.“ „Tak 

nás zosobášte vy.“ „Nie, ja vás nezosobášim!“

~ Ako ste to teda vyriešili?

Keďže pre nás neexistoval legálny spôsob 

zobrať sa, jediným riešením bolo mať 

civilný sobáš v zahraničí na Cypre, pretože 

z Izraela to je polhodinový let. Musíte to 

stihnúť za jeden deň. Zobrať sa a vrátiť 

sa do Izraela, tak sme to teda urobili 

a vrátili sa s papiermi, že sme oficiálne 

zosobášení na Cypre. Potom vieš taký 

sobášny list previesť na izraelský. Myslím, 

že veriť v Ješuu v Izraeli stojí človeka viac 

ako v Európe, ale nechcem to zveličovať. 

Pretože teraz to neohrozuje život. Sú to 

drobné veci. Môžeme sa zobrať na Cypre.

Ľudí v našej oblasti zabíjajú, zotínajú im 

hlavy… dejú sa oveľa horšie veci. Naše 

zážitky sú oproti tomu veľmi malé, len 

niečo malé kvôli Nemu. Každý musí niesť 

svoj kríž, každý musí zaplatiť určitú cenu. 

Toto je naša cena.

 
Tento rozhovor vznikol zo série podcastov 
s hudobnou skupinou SOLU Israel, ktoré si 
môžete vypočuť na stránke www.chcemviac.
com alebo pozrieť na našom youtube kanále.

V podcastoch okrem iného môžete počuť ich 
svedectvá zo života s Bohom, o vzťahoch 
s Arabmi po 7. októbri 2023 a mnoho iných 
inšpiratívnych myšlienok.

SHILO BEN HOD

Je rodený Izraelčan, narodil sa 

v Jeruzaleme a vyrastal vo veriacej 

mesiánskej rodine. So svojou manželkou 

Sarah vedie hnutie, hudobnú a chválovú 

skupinu SOLU, ktorá vystupovala 

na konferencii EVS 2024 v Prešove. 

Sú rodičia troch detí, ak práve nie sú 

na cestách, bývajú blízko Jeruzalema.

„Keď tráviš hodiny a hodiny, niekedy 10 hodín týždenne
v Božej prítomnosti… stretneš sa s Ním, zažiješ Ho.“

S
Sme odlišní 
a veríme, že Boh 
nás volá, aby sme 
zachovali židovskú 
identitu a povolanie.

V
Veríme teda, že 
Boh nás stvoril ako 
Židov, narodili sme 
sa ako Židia, pre 
nejaký zámer.

4 5S L O V E N S K É  E V A N J E L I Z A Č N É  S T R E D I S K O Š Í R I M E  D O B R Ú  S P R Á V UI N F O L I S T  2  ×  2 0 2 4

|  r o z h o v o r  |  S H I L O  B E N  H O D  |



|  t é m a  |  J O H N  B L O O M  |

3. Pretože Biblia je pre nás príliš 
dostupná
Je zvláštne, ako to, že máme niečoho nad-

bytok, môže viesť k tomu, že to zanedbávame. 

Ak máme Bibliu stále k dispozícii na stole, 

v tablete, telefóne a v počítači, môžeme sa 

do nej ponoriť, prečítať si jednotlivé časti 

a v prípade potreby vyhľadať kľúčové slová, 

ale necítime naliehavosť si ju skutočne 

osvojiť. Učiť sa naspamäť je jediný spôsob, 

ako bojovať proti tomuto klamu.

4. Pretože máme internet
Bohužiaľ, internet nás učí nečítať. Už len 

prehliadame informácie, rýchlo prezeráme, 

ale málo strávime. Strácame trpezlivosť na 

hlbšie, premýšľavejšie čítanie. Keď sa učíme 

dlhšie pasáže Písma, musíme sa hlbšie za-

myslieť nad významom a aplikáciou.

5. Pretože nepoznáme Bibliu tak 
dobre, ako si myslíme
Stalo sa vám niekedy, že vďaka rozhovoru 

s priateľom, ktorého poznáte už nejaký čas, 

ste si uvedomili, že má rozmery, o ktorých 

ste nikdy netušili, a zrazu mu lepšie rozu-

miete a cítite sa mu bližšie? Presne to sa 

deje, keď sa učíme naspamäť dlhšie úryvky 

a dokonca aj celé knihy Biblie. Zistíme, že 

z milých biblických priateľov sa stanú úprim-

ní dôverníci a radcovia.

6. Pretože Božie slovo bude pre 
nás vzácnejšie
Veci, do ktorých najviac investujeme, začnú 

byť najcennejšie. Keď trávime nad Bibliou 

minimum času, nečakajme, že bude pre 

nás vzácna. Ale ak strávime stovky hodín 

ukladaním veľkých častí Božieho slova do 

srdca, takže Kristovo slovo v nás bude bohato 

prebývať, stane sa vzácnou súčasťou nášho 

osobného života (Ž 119:11, Kol 3:16, 5M 32:47).

7. Pretože uvidíme viac z Božej slávy
Len niekoľko vecí môžeme o človeku spoznať 

podľa toho, čo robí. Skutočne dobre ho NNehovorte, že sa ne-
môžete učiť naspamäť, 
pretože máte zlú pamäť. 
Práve preto sa musíme 
učiť naspamäť.
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pokračovanie článku nájdete na nasledujúcej strane 8

DESAŤ DÔVODOV, PREČO SA UČIŤ VEĽKÉ 
ČASTI BIBLIE NASPAMÄŤ

si dokážete zapamätať, ak máte jednoduchý 

systém a vynaložíte trochu úsilia. Zapamätal 

som si päť kníh Nového zákona a pracujem 

na šiestej. A to preto, že mám zlú pamäť.

2. Pretože musíme kŕmiť svoju 
myseľ
List Filipským 4:8 nám hovorí, aby sme 

premýšľali o všetkom, čo je pravdivé, čest-

né, spravodlivé, čisté, ľúbezné, príjemné, 

cnostné a hodné chvály. Ale ako to môže-

me robiť, keď si takéto veci nepamätáme? 

Všeobecné pozitívne biblické koncepty 

nám veľmi nepomôžu. Potrebujeme si pa-

mätať konkrétne, „vzácne a veľké zasľúbe-

nia“, aby sme z nich mohli čerpať, keď sme 

sami a bojujeme so skľúčenosťou, hnevom, 

žiadostivosťou alebo strachom (2Pt 1:4).

~ John Bloom - chcemviac.com

Môžeme sa naučiť naspamäť veľké časti Biblie, dokonca aj knihy. Ak nepatríte k veľmi 

malému percentu, ktoré je po úraze mozgu, mŕtvici alebo má postihnutie, naozaj 

môžete. A mali by ste. Ale prečo by ste mali?

„Potrebujeme si pamätať konkrétne, 
vzácne a veľké zasľúbenia, aby sme 
z nich mohli čerpať.“

1. Pretože máme zlú pamäť
Nehovorte, že sa nemôžete učiť naspa-

mäť, pretože máte zlú pamäť. Práve preto 

sa musíme učiť naspamäť. Aj ja mám zlú 

pamäť. Myslím, že je horšia ako priemerná, 

vážne. Zabúdam mená ľudí, ktorých poznám 

a s ktorými sa pravidelne stretávam! Musím 

nútiť svoj zlyhávajúci, neefektívny mozog, 

aby si veci, na ktorých mi najviac záleží, 

uložil do dlhodobej pamäti. To sa deje 

len procesom každodenného opakovania 

(memorovania) počas dlhšieho časového 

obdobia. Boli by ste prekvapení, čo všetko 
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môžeme spoznať podľa toho, čo hovorí. 

Hory a mikróby, galaxie a kozy, to všetko 

hovorí o Bohu úžasné veci. Ale aby sme 

Boha skutočne poznali, aby sme skutočne 

videli a obdivovali veci, ktoré sú na Ňom 

najslávnejšie, musíme pozorne počúvať, 

čo o sebe hovorí, pretože Boh sa zjavuje 

predovšetkým svojím slovom (1S 3:21). Učiť 

sa Jeho slovo naspamäť nám pomáha po-

zorne počúvať a vnímať viac Jeho slávy.

8. Pretože ľahšie rozoznáme zavá-
dzanie
Svet nám neustále klame. Diabol je otcom 

lži (J 8:44) a svet je v jeho moci (1J 5:19). 

Klame nás aj naša hriešna prirodzenosť. 

Klamú nám falošní bratia. Čím lepšie po-

známe Božie slovo, tým zručnejšie s ním 

zaobchádzame (2Tim 2:15). Čím jasnejšie 

máme Jeho slovo vo svojej mysli, tým pres-

nejšie rozoznáme démonické zavádzanie. 

Keď budeme mať v hlave veľa Božieho 

slova, ľahšie rozoznáme zavádzanie.

UUčiť sa Jeho slovo 
naspamäť nám 
pomáha pozorne 
počúvať a vnímať viac 
Jeho slávy.

Redakčne krátené. Tento aj ďalšie články nájdete na 
www.chcemviac.com.

9. Pretože budeme trpieť
Utrpenie sa k nám blíži (alebo je tu), mätie 

nás a dezorientuje. Pamätať si dlhé pasáže 

Písma je v takýchto chvíľach veľmi užitočné. 

Nielenže sa nám vybavia konkrétne texty, 

ale aj keď si na ne pri bolesti alebo strachu 

nevieme spomenúť, budeme vedieť, kam 

sa obrátiť. Učením sa textov naspamäť, sa 

nám vryjú do pamäti. Budeme vedieť, ktoré 

kapitoly a časti hovoria k nášmu utrpeniu.

10. Pretože naši bratia a sestry 
budú trpieť
To isté platí aj pre prinášanie útechy a rád 

evanjelia trpiacim bratom alebo sestrám. 

Učenie sa veľkých častí naspamäť slúži nielen 

nám, ale je to aj spôsob, ako milovať druhých 

tým, že im dokážeme poskytnúť pravdu, ktorá 

posilňuje vieru, keď ju najviac potrebujú. 

Ako si zapamätať dlhé časti Písma 
Pripomenúť si, prečítať, odrecitovať, zopa-

kovať. Robte to po jednom alebo dvoch 

veršoch. John Piper a s ním aj ja a ďalší 

používame veľmi jednoduchú techniku, 

ktorú vyvinul Andrew Davis. Ako príklad si 

vezmime J 1:1-3.

[1] Na počiatku bolo Slovo a Slovo bolo 

u Boha a Boh bol to Slovo.

[2] Toto (Slovo) bolo na počiatku u Boha.

[3] Ním povstalo všetko a bez Neho nepov-

stalo nič, čo povstalo.

Deň 1:

Prečítajte si desaťkrát J 1:1 (zakaždým si 

ho prečítajte, aby sa tieto slová zapísali 

do vašej pamäti). Potom zatvorte Bibliu 

a desaťkrát ho odrecitujte (odporúčam 

recitovať nahlas).

Deň 2:

Pripomeňte si J 1:1, a potom ho desaťkrát 

recitujte spamäti. Desaťkrát si prečítajte J 1:2. 

Zatvorte Bibliu a desaťkrát ho odrecitujte.

Deň 3:

Odrecitujte J 1:1 jedenkrát spamäti.

Odrecitujte J 1:2 desaťkrát spamäti.

Prečítajte si desaťkrát J 1:3.

Zatvorte Bibliu a desaťkrát ho odrecitujte.

A tak ďalej a ďalej. Pripomeňte si, prečítajte, 

odrecitujte, zopakujte. Ak si raz denne po 

sto dní zopakujete verš naspamäť, zapíše sa 

vám do trvalej dlhodobej pamäti.

Dokážete to! Naozaj to dokážete! A mali by 

ste. Zapamätať si dlhé pasáže Písma nie je 

také ťažké, ako si myslíte, a bude to jedna 

z najlepších investícií života z desiatich vyš-

šie uvedených dôvodov a ďalších.

Nebudete ľutovať.
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V roku 2024 vydávame knihu:
Ako hovoriť o Ježišovi? - Sam 
Chan. Výborne napísaná kniha 
o tom ako prinášať Krista ľuďom 
v skeptickom svete.

Aj vy môžete začať deň 
v stíšení a zamyslení sa nad 
biblickou úvahou, ktorá je 
relevantná aj dnes.
evs.sk/zamyslenia-infolist/

Väznice navštevuje jeden misijný pracovník 
na plný úväzok a štyria dobrovoľníci.
Myslíme si, že je správne dať šancu tým, 
ktorí v živote zlyhali. Pridajte sa k nám 
v modlitbách za väzenskú misiu (každú ne-
deľu 8:15), v prípade otázok nás kontaktujte 
na: spolupraca@evs.sk.

Mnohí ľudia hovoria, že každé ráno začínajú 
rovnako. Zastavia sa, premýšľajú a naštar-
tujú sa na všetky výzvy, ktorým budú čeliť.

 12 navštevovaných väzníc 105x
 vyše 500 ľudí počulo o Pánovi Ježišovi
 viac ako 300 hodín strávených v službe
 precestovaných viac ako 20 000 km
 napísaných viac ako 500 listov

Konferencie EVS to sú 3 dni inšpiratívnych 
prednášok, blízkeho spoločenstva a všetkých 
generácií spolu. Tento rok sme sa stretli na 
konferencii 3.-5. mája v Prešove pri téme 
sedemdesiatkrát sedem.

Vydávanie kníh Zamyslenia EVS

Väzenská misia

www.knihy.evs.sk evs.sk/biblicke-zamyslenia/

služba vo väzniciach

2024
V y b e r á m e  z  a k t i v í t  E V S .

A j  t o t o  s m e  z a ž i l i  v  r o k u  2 0 2 4 .

Ďalší rok je pomaly za nami a my sme 
vďační Bohu aj vám za podporu a modlitby.

www.chcemviac.com

„Konferencia bola opäť vynikajúca. Prijal som 

povzbudenie do ďalšej práce. Som vám vďačný.“

„Ďakujeme za skvelé úvahy! Kiežby sme sa 

vedeli spoznať a v spomenutých situáciách sa 

zachovať ako sa sluší na Božie deti. Pán žehnaj 

vás aj vašu prácu!“

„Konferencia bola opäť vynikajúca. Prijal som 
povzbudenie do ďalšej práce. Som vám vďačný.“

„Vďaka za silné svedectvo aj príklad, nech vás aj 

naďalej naš Pán požehnava.“„Na konferencii som sa cítila skvele, veľmi ďakujem všetkým organizátorom za ich prácu. Aj divadlo, ubytovanie a strava boli perfektné.“

„Ďakujem za vašu prácu - má zmysel. Po tejto 

konferencii si moja krstná s mamkou odpustili.“

„Naživo skvelá konferencia, pozvať SOLU Israel 

bol perfektný nápad - takéto živšie hudobné 

formy mi na EVS konferenciách chýbali.“

„Srdečná vďaka za výklad Božieho slova 

o Jozefovi a úžasné myšlienky o prepojení 

s našim Spasiteľom sveta Ježišom Kristom. 

Prajem vám vo vašej dôležitej službe ľuďom 

Božieho požehnania, a v šľapajach kráčať 

po ceste životom za našim Spasiteľom sveta 

Ježišom Kristom.“

„Dobre to robíte, nech Pán Boh žehná
vašu službu."

„Veľmi vzácne❤ a krásne svedectvá, vďaka Bohu.❤"

„Veľmi je dôležité žiť s vedomím toho, čo pre nás urobil Boh a akú hodnotu nám On svojou 
láskou pridelil."

Podcasty EVS#EVS2024
www.konferencia.evs.sk

konferencia.evs.sk

#evs2024
Podcasty si môžete vypočuť cez Spotify, Apple
podcast alebo aj na stránke chcemviac.com.

Ukážku z knihy nájdete na strane 14.

I N F O L I S T  2  ×  2 0 2 4



 Celkovo viac ako 100 článkov pokrýva 
aktuálne kultúrno - spoločenské otázky, 
apologetiku, vzťah viery a spoločnosti, viery 
a kvality života, vzťahov, ekológie a ďalšie.

Už tri roky prebieha spolupráca EVS 
s konzultačno - tréningovou organizáciou 
Xpand, ktorá pôsobí v 14 krajinách sveta.

Ďakujeme všetkým vám, ktorí podporu-
jete službu EVS.
1.  Ak ešte nie ste pravidelným podporovateľom EVS, 

pridajte sa k nám.

2.  Misijné úsilie EVS môžete podporiť aj jednorázovo.

idea-list.skYouVersionSociálne siete

DOBROVOĽNíCI

tréningyVzdelávanie EVSminikonferencia

www.idea-list.skwww.bit.ly/EVS-plany

www.academy.evs.skwww.minikonferencia.evs.sk

Všetky články nájdete na www.idea-list.sk

„Bol pre nás vytvorený priestor zastaviť sa, 
kriticky zhodnotiť naše fungovanie a mnoho 

vecí si uvedomiť. Nezískali sme však len 
„nakopnutie" do zmeny, ale aj praktické 

nástroje, ktorými túto zmenu vieme docieliť.“

„Napriek rozmanitosti celej tejto skupiny sadol 
program každému. Akoby bol šitý na mieru a pre 

potreby konkrétne každého tímu a zároveň aj 
každého jedného z nás osobne.“

„Ahojte EVS. Ďakujem Bohu za vás. Prinášate 

do života obrovské povzbudenie a radosť. 

Naposledy na vzdelávaní v Poprade. Neskutočne 

sa vždy na vás teším. A nikdy neboli moje 

očakávania sklamané. A tentokrát ste povzbudili 

a priniesli radosť aj Dankovi, môjmu synovi. Je 

veľkým požehnaním a milosťou už len to, že ste. 

Takí akí ste. Boží.“

Sme v tom 

spolu
S t a ň t e  s a  n a š i m i p a r t n e r m i  v  s l u ž b e .

Služba EVS rastie a sme za to vďační.

OBJAVTE NAŠE
ČITATEĽSKÉ PLÁNY

V aplikácii Biblia máme aktívnych 13 plánov, 
ktoré už začalo čítať viac ako 20 000 ľudí.

Sme pravidelne aktívni na rôznych soc. sieťach
instagram.com/chcemviac_podcast (48 tis 
pozretí.)
tiktok.com/@chcemviac (22,1 tis pozretí)

Dobrú správu nešírime sami. Sme vďační, že 
môžeme spolupracovať s desiatkami dobrovoľníkov 
a spolupracovníkov. Staňte sa našimi partnermi 
v službe.Napíšte nám na spolupraca@evs.sk. ďakujeme!

PRISPIEŤ MÔŽETE:

 poštovou poukážkou
 bankovým prevodom (SK42 

1100 0000 0026 6445 5015) >>
paybysquare

 online >>

„Mám rada to, že pozývate ľudí, ktorí ukazujú na 

svojom živote a vo svojich príhovoroch ako vyzerá 

život človeka, ktorý patrí Bohu aj v necirkevnom 

zamestnaní… že nám otvárate oči pre to, ako žiť 

pre Pána aj mimo mládeží, kostolov, modlitieb, 

čítania Božieho Slova… že Boh je prítomný všade 

v živote človeka, ktorý mu patrí.“

„Musím povedať, že to bolo pre mňa nezvyčajne pútavé, celá minikonferencia, vnímal som každé jedno slovo, veľmi kvalitní rečníci.“
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|  u k á ž k a  z  k n i h y  |  A K O  H O V O R I Ť  O  J E Ž I Š O V I  |

~ Sam Chan
Je zaujímavé, že keď som v 20. storočí (uf!) študoval teológiu, profesori, ktorí vyučovali 

evanjelizáciu, boli kazatelia. Učili nás, ako si pripraviť evanjelizačnú kázeň v štýle Billyho 

Grahama. Hlavným evanjelizačným modelom bola kázeň, prednáška a monológ.

Čím viac o tejto téme rozmýšľam, tým viac 

som presvedčený o tom, že by sme sa mali 

naučiť evanjelizovať ako psychológovia.

Psychológovia vedia, ako klásť tie správne 

otázky. Vedia klientov nasmerovať k tomu, 

aby o svojich pocitoch hovorili nahlas, a tak 

sami nachádzali riešenia. Ak budeme evan-

jelizovať týmto spôsobom, naším novým 

evanjelizačným modelom sa stane kon-

verzácia. Skôr či neskôr, jednoducho sa do 

toho pustite – naberte odvahu a povedzte 

im, že ste kresťan. Nerobíme to veľmi často, 

pretože sa kdesi hlboko vnútri obávame ich 

reakcie. Nevieme, či ich to poteší alebo

zarmúti, prekvapí alebo urazí, upokojí alebo 

nahnevá. Ich reakcia nie je v našich rukách. 

Čo teda máme robiť?

Teória rodinných systémov nám s tým 

môže pomôcť. Podľa nej by sme si mali vo 

všetkých vzťahoch klásť dve kľúčové otázky: 

(1) Čo mám pod kontrolou? a (2) Za čo som 

zodpovedný? Inak povedané, nemajte obavy 

z toho, za čo nie ste zodpovedný. Nenechaj-

te sa vystresovať tým, na čo nemáte vplyv. 

Namiesto toho sa sústreďte len na to, čo 

dokážete ovplyvniť a snažte sa niesť iba to 

bremeno, za ktoré ste zodpovedný.

Ak napríklad hrám v orchestri na bicie, 

ovládam tento nástroj. Nemám však vplyv 

na husle. Musím sa sústrediť na hru na bicie, 

lebo som za ňu zodpovedný a mám ju pod 

kontrolou. Podobne, ak hrám v obrane, mo-

jou úlohou je brániť súpera alebo istú časť 

ihriska. Ak súper, za ktorého obranu nie som

zodpovedný, získa loptu a strelí gól, je to nie-

čo, čo nedokážem ovplyvniť. Nie je dôvod na 

to, aby som za to cítil zodpovednosť. Zabrá-

niť gólu nebola v tomto prípade moja úloha. 

Podobné je to aj keď naberieme odvahu 

EVANJELIZUJTE AKO 
PSYCHOLÓG

SSkôr či neskôr by 
sme teda mali 
nabrať odvahu 
a povedať priateľom, 
že sme kresťania.

a povieme kamarátom, že sme kresťania. 

Nemáme vplyv na to, ako zareagujú. Ich 

reakcia nie je našou úlohou. Ak je pozitívna, 

máme radosť. Ak je však odpoveďou hnev 

alebo koniec priateľstva, sme smutní. Nemali 

by sme však mať pocit viny z toho, ako za-

reagovali druhí. Skôr či neskôr by sme teda 

mali nabrať odvahu a povedať priateľom, že 

sme kresťania. Vo väčšine prípadov zareagu-

jú lepšie, než by sme čakali. Vo vzťahu sme 

už totiž vybudovali dosť dôvery a porozu-

menia na to, aby našu vieru jednoducho ak-

ceptovali ako súčasť toho, kým sme. A keďže 

väčšina ľudí, ktorí nie sú kresťania, žiadnych 

iných kresťanov nepozná, je dobré, ak zistia, 

že sa nejaký v ich bubline nachádza. Teraz, 

keď už vedia o vašej viere, môžu sa vás 

opýtať: „Čo si o tomto myslíte vy, kresťania?“ 

Vďaka tomu neprídeme o ďalšie príležitosti 

na rozhovor, ale získame ich.

 

PEKNÝ VEČER NEMUSÍ BYŤ LEN KINO ALEBO DIVADLO

Tomáš
Boroš

Peter
Halušťok

MINIKONFERENCIA.EVS.SK

#MinikonferenciaEVS

06. 12.

James
Evans

Miro
Iľko

Ukážka z knihy: „Ako hovoriť o Ježišovi“ od Sama Chana, 
ktorú v EVS vydávame v polovici novembra.
Objednať si ju a podporiť vydávanie ďalších kníh môžete 
na www.knihy.evs.sk.

Registrácia na minikonferenciu je potrebná.
Registrujte sa cez webstránku:
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|  u k á ž k a  |  Z A M Y S L E N I A  E V S  |

ZABUDLI SME SA 
ČERVENAŤ

|  C H C E M V I A C  |  p o d c a s t y  |

trochu viac zo svojho srdca a ty si uvedomíš, 

ako ďaleko ešte musíš ísť. Čím viac vieš 

o Pánovi, tým viac budeš vidieť, že sa ešte 

potrebuješ zmeniť. Neexistuje nejaká du-

chovná plošina, kde budeme konečne nad 

všetkým. Nestane sa to v tomto živote. 

 

Čím viac budeš rásť, tým viac si budeš uve-

domovať, že potrebuješ rásť ďalej. Čím viac 

sa učíš, tým viac si budeš uvedomovať, že sa 

potrebuješ učiť viac. Je to však veľké úsilie. 

 

Existuje nejaký hriech, z ktorého by si mal 

činiť pokánie? Existuje nejaká oblasť tvojho 

života, ktorá sa Pánovi nepáči? Nedovoľ, aby 

to stálo v ceste vášmu vzťahu s Bohom. Zbav 

sa toho. Zanechaj to.

Biblické zamyslenie na každý
deň môžeme posielať aj Vám.
Prihláste sa na odber na stránke 
evs.sk alebo mailom
na evs@evs.sk. evs.sk/rast

ZAMYSLENIE NA KAŽDÝ DEŇ

„Keby som nevidel vo svojom srdci neprávosť, Pán by ma nevyslyšal.“ (Ž 66:18)

Zaujímalo by ma, či ľudia ešte vôbec vedia, 

čo je to hanba. Veci, ktoré nás kedysi zahan-

bovali, sa dnes vyhlasujú za cnosti. Všetko 

je postavené na hlavu. Zlo sa stalo právom. 

Správnosť sa stala nesprávnosťou. A zabudli 

sme sa červenať. Toto opisuje Daniel, keď sa 

modlil: „Hospodine, hanba v tvári patrí nám, 

našim kráľom, kniežatám, našim otcom, lebo 

sme zhrešili proti Tebe.“ (Dan 9:8) A Daniel sa 

osobne kajal. 

 

V celej Knihe Daniel nečítame o tom, že by 

Daniel zhrešil. To však neznamená, že žil bez 

hriechu, pretože bol človekom ako my ostat-

ní. Daniel však žil zbožným životom. A tento 

Boží muž považoval za potrebné osobne sa 

kajať, pretože nechcel, aby mu nevyznaný 

hriech stál v ceste vo vzťahu s Bohom. 

 

To nám pripomína, že čím bližšie sme 

k Bohu, tým väčší bude pocit našej vlastnej 

hriešnosti. Práve v čase, keď si myslíš, že 

dosahuješ duchovnú zrelosť, Boh ti ukáže CČím bližšie sme 
k Bohu, tým väčší 
bude pocit našej 
vlastnej hriešnosti. Podcasty si môžete vypočuť cez Spotify, Apple

podcast alebo aj na stránke chcemviac.com.

     #084 — Pokoj, pokoj a pokoja niet… 
 
Pokiaľ žijem v konflikte, nemôžem mať pokoj. 
Ak som v konflikte s Bohom, nemôžem mať pokoj. 
Ak som v konflikte so sebou, nemôžem mať pokoj. 
Ak som v konflikte s druhými, nie som ochotný 
odpustiť alebo sa ospravedlniť, nemôžem mať 
pokoj. Čiže, ak chceš mať pokoj, pomenuj svoj 
konflikt a rieš ho. Ježiš nám dáva pokoj. Musíme 
si však priznať svoje chyby a skoncovať so svojimi 
zlyhaniami. Nazýva sa to aj pokánie. 
 
     #085 – Keď je život nespravodlivý 
 
Z každej strany dnes počúvaš vety typu: Ži si svoj 
sen. Nikto ti nič do života nemôže hovoriť, sám 
si strojcom svojho šťastia a podobne. Pozeráš 

instagram a všetci si cestujú, napĺňajú svoje sny, 
a ak si práve ty neplníš svoje sny, máš pocit, že 
tvoj život nestojí za nič. Ale to je skreslená per-
spektíva. To nie je perspektíva, v ktorej je Boh. To 
nie je perspektíva, ktorá je reálna. Skôr či neskôr 
každý človek čelí nesplneným snom, túžbam, 
predstavám. Čo vtedy urobíš? Naopak, biblický 
patriarcha Jozef mal úplne inú perspektívu života. 
Rátal s Bohom. Vedel, že On má všetko pod 
kontrolou. A napriek tomu bol Jozef proaktívny. 
Vždy keď čelil veciam, ktoré nemal pod kontrolou, 
či už jeho predaj do otroctva, alebo nespravodlivé 
hodenie do žalára, vždy robil to, čo mohol, naj-
lepšie, ako mohol. Ako otrok sa snažil robiť svoju 
prácu najlepšie, ako vedel - preto bol povýšený, 
lebo Potifar videl, že sa na neho môže spoľahnúť. 
Preto sa dostal z väzenia, lebo vyložil správne 

sny obom kolegom, ktorých tam mal… Každý deň 
tvojho života je dôležitý. Každá vec, ktorú urobíš. 
Rob ju preto najlepšie, ako sa dá. Aj keď sa nikto 
nepozerá. Aj keď sa ti zdá, že to nikdy nebude mať 
nejaký väčší význam.

     #086 - Buď spolu vyhráme, alebo 
každý sám prehráme 
 
V Biblii nachádzame aj veci, ktoré sú ťažké. Ktoré 
sú pre nás veľkou výzvou. A nechceme ich počuť. 
Snažíme sa ich inak vysvetliť alebo obísť, alebo 
nedávame na ne dôraz. Ale dobre, že tam sú. Neob-
rusujme ich. Môže sa nám totiž stať, že si vytvoríme 
svoju príjemnú verziu Ježiša. Svoju príjemnú verziu 
Biblie, ktorá nám ani nič nepovie, ani prorocky 
nehovorí do života, ani nás nenapomenie, nič nám 
nedá, a potom sa pýtame, prečo nemá väčšiu moc 
v našom živote? No, lebo takú sme ju spravili. Ale 
keď prídeme ku skutočnej Biblii, ku skutočnému 
Ježišovi, vidíme, že On od nás očakáva oveľa viac 
než nám je príjemné, ale zároveň nám ponúka oveľa 
viac, než sme kedy snívali. Je to ako keď máme nôž. 
Chválime sa, že ho máme, aký je super, ale sme ho 
tak otupili, tak znemožnili, že keď príde na lámanie 
chleba, neochráni nás, ani s ním nič neodrežeme.

VÝBER Z PODCASTOV

Prihláste sa
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MÁRNOTRATNÝ PROROK
Timothy Keller

Jonášov príbeh je jeden z najznámejších biblických 
príbehov a zároveň je to aj príbeh, ktorý najčastejšie 
nie úplne správne vnímame.

TY A JA NAVŽDY
Francis Chan

Namiesto toho, aby sa Francis a Lisa venovali typickým 
manželským témam, ponárajú sa do Písma, aby našli 
uspokojujúce odpovede na otázky manželstva.

ZOSTAŇME SOĽOU
Rebecca Pippert

Biblické učenie v knihe pretkávajú pútavé príbehy. 
Čitateľom dodá odvahu hovoriť o Ježišovi relevantne, 
premyslene a efektívne.

STRATENÍ A NÁJDENÍ
Collin Hansen

12 príbehov o zmene, identite a nádeji. Zísť z cesty sa dá 
rôznymi spôsobmi, existuje však len jeden spôsob, ako 
ju znova nájsť.

MODLITBA
Timothy Keller

V kresťanských spoločenstvách a školách sa učíme, 
že modlitba je najmocnejší spôsob, ako zažiť Boha. 
Málokto z nás však dostáva inštrukcie a vedenie ako.

11,00 €
Kniha A5

9,00 €
eKniha PDF

9,00 €
Kniha A5

8,00 €
eKniha PDF

11,00 €
Kniha A5

9,00 €
eKniha PDF

10,00 €
Kniha A5

9,00 €
eKniha PDF

10,00 €
Kniha A5

9,00 €
eKniha PDF

Ďalších viac ako 40 titulov nájdete na www.knihy.evs.sk

nás osobná evanjelizácia taká nepríjemná. 
S využitím najnovších poznatkov z teó-
rie komunikácie, medzikultúrnej služby 
a apologetiky nám pomáha získať istotu 
v šírení viery a učí nás, ako hovoriť o viere 
svojim priateľom a rodine.

„Nádherná kniha ideálna pre každého, 
kto si myslí, že evanjelizácia je nad jeho 
schopnosti! Sam Chan motivuje a ponúka 
nástroje všetkým veriacim bez ohľadu na 
nadanie alebo temperament. Jeho osem 
tipov je poučných, premyslených a zároveň 
praktických, kultúrne relevantných, biblicky 
verných a vzťahovo účinných. Kniha sa mi 
páčila a myslím, že sa bude aj vám!“

Rebecca Manley Pippert, autorka kníh 
Viera sa nedá skryť a Zostaňme soľou

Väčšina kresťanov vie, že by mali pove-
dať svojim priateľom a rodine o Ježišovi. 
Ale v post-kresťanskom svete sa hovoriť 
o svojej viere nepatrí – mnohí to považujú 
za urážlivé, nevhodné a necitlivé. 
 
Nedávne štúdie potvrdzujú, že väčšina 
kresťanov len zriedka hovorí o svojej 
viere, pretože sa obávajú, že by mohli 
uraziť rodinu alebo stratiť priateľov. Sam 
Chan v tejto knihe ukazuje kresťanom, 
ktorí sú nervózni, keď majú priateľom 
povedať o Ježišovi, praktické a odskú-
šané spôsoby, ako zdieľať svoju vieru čo 
najprirodzenejšie. 
 
Sam Chan čerpá z viac ako dvadsaťroč-
ných skúseností ako evanjelista, učiteľ 
a pastor a vysvetľuje, prečo je dnes pre 
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AKO HOVORIŤ O JEŽIŠOVI
Sam Chan

|  p o n u k a  k n í h  |

BOŽIA MÚDROSŤ
PRE ZMYSLUPLNÝ ŽIVOT
Kathy a Timothy Keller

Biblická kniha Príslovia poskytla Timothymu Kellerovi 
základ pre zamyslenia, v ktorých ponúka svieže a inšpi-
ratívne poučenie na každý deň v roku.
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Poštovné 
zdarma
od 1. do 15. decembra
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EXISTUJE 5 ÚROVNÍ ROZHOVORU:

Prvá, to sú bežné veci. Rozhovor o počasí 

s náhodným známym. Druhá, to sú 

fakty. Rozhovor o tom, ktoré dieťa má 

aké povinnosti, čo potrebujeme zaplatiť. 

Tretia, to sú názory. Keď sa rozprávame 

o politike, spoločenských témach, 

o kvalite prednášky. Štvrtá sú emócie. 

Keď prejavíme hnev, radosť, smútok. Piata, 

to je úplná otvorenosť, transparentnosť. 

Keď ukážeme, čo je skutočne v našom 

vnútri. Najhlbšie obavy, strachy, sklamania, 

v čo veríme, čo nám dáva nádej. Dokonalým 

príkladom úplnej otvorenosti je modlitba.

V živote sa nám môže stať, že našu 

komunikáciu zredukujeme len na prvé 

dve úrovne. V rodine, s priateľmi, sme si 

postupne už len ako bežní spolubývajúci. 

Hovoríme len základné veci, nie sme 

naozaj otvorení, už ani nevieme ako vyzerá 

objatie. Ak chceme mať lepšie vzťahy, 

ak nechceme skončiť v úplnej osamelosti, 

potrebujeme si navzájom znova povedať: 

„Som tu pre teba a som ochotný odhaliť 

svoje vnútro." Potrebujeme to v manželstve. 

Potrebujeme to s priateľmi. Zároveň platí, 

že čím otvorenejšia a úprimnejšia je naša 

komunikácia smerom k Bohu, tým zdravšie 

a krajšie dokážeme komunikovať smerom 

k ľuďom okolo nás. Lebo v tej komunikácii 

s Bohom sa naše vnútro uzdravuje a mení.

A vidíme to všade okolo seba. Vnútro, 

ktoré je prázdne, túži po naplnení, 

pozornosti, rýchlo sa urazí, manipuluje, 

druhému nepraje a vo vzťahoch viac 

berie… Ale vnútro uzdravené Bohom 

prináša radosť, menej upozorňuje na 

seba, znesie kritiku, teší sa z úspechu 

iných a vo vzťahoch viac dáva…
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Slavomír Slávik
riaditeľ
Slovenské evanjelizačné
stredisko

Toto zamyslenie je úryvkom z podcastu

Dobrý líder komunikuje. Celý podcast nájdete na 

www. chcemviac.com, alebo na youtube kanáli EVS.
evs.sk

AKO MAŤ LEPŠIE 
VZŤAHY?

2. – 4. MÁJ, Žilina

Skutočný význam,
krásu a hĺbku nájdeme
len keď sa pozrieme hore.


